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خبر

سرمقاله

جزئیات »قانون مالیات بر خانه های لوکس«؛
کارآمدترین ابزار مالیاتی
 برای تنظیم بازار مسکن

املاک  سالیانه  مالیات 
کارآمدترین  عنوان  به 
مورد  دنیا  در  مالیاتی  ابزار 
است  گرفته  قرار  استفاده 
و موثرترین ابزارِ ضد سفته 
بازی در دنیا و ابزار دست 
تنظیم  برای  مالیاتی  اول 
بازار مسکن به شمار می آید 
یافته  توسعه  در کشورهای  آن  برای  موفق  تجربه ای  و 

وجود دارد.
در شرایطی که دولت با کاهش درآمدها و کسری بودجه 
مواجه است، تامین هزینه های رو به افزایش دولت از 
محل دریافت مالیات از خانه های لوکس، انگیزه عمده در 
تصویب این مالیات بوده است و صرفا تصویب این قانون 

برای درآمدزایی می باشد. 
اما سوال مهم این است که چرا دولت در شرایط کنونی 
به سراغ اخذ مالیات از املاک لوکس رفته است؟ سه 
اصل را می توان برای تصویب این قانون برشمرد؛ در ابتدا 
اما در  می توان تصور کرد که هدف کسب درآمد است 
بودجه سال جاری دولت سهم این مالیات حدود )0/5 
در هزار( از کل بودجه است. دلیل دیگری که می توان 
متصور شد، در واقع قطع جریان سفته بازی از بازارهای 
مختلف و تنظیم بازار است، در صورتی که سفته بازان 
بازار املاک، ملک های قیمت خاص که شامل خریداران 
مصرفی است و اصلا در حیطه خانه های لوکس نیست، 
فعالیت دارند، دلیل آخر که می توان برشمرد باز توزیع 
درآمد و ثروت است که این مالیات صرف اقشار کم درآمد 

شود. 
نرخی که برای این مالیات در نظر گرفته شده است به 
حدی پایین است که این دلایل را میسر نمی کند )مثلا 
برای خانه های 15 میلیاردی، 5 میلیون مالیات در نظر 
گرفته شده است در صورتی که هزینه شارژ ماهیانه چنین 
خانه ای دو برابر این مبلغ می باشد.( بنابراین دولت با 
اجرای این مالیات، یک حفاظ به دور کسانی که هدف 
اصلی اخذ مالیات با هدف تنظیم بازار مسکن هستند 
بازی  سفته  جریان  هدف  که  املاکی  فقط  و  می کشد 
نیستند )معمولا متراژهای رایج برای خریداران مصرفی 
که معمولا زیر 85 متر است( مشمول مالیات کرده است. 
پس در واقع اگر هدف از ارائه این طرح کاهش فاصله 
طبقاتی و کم کردن فاصله دهک های بالای درآمدی و 
پایین درآمدی در جامعه است و همچنین ممانعت از 
طبق  باید  می باشد،  غیرمولد  بازارهای  به  سرمایه  ورود 
سالیانه  مالیات  اخذ  شهری،  نوسازی  و  عمران  قانون 
املاک که سالهاست مسکوت مانده، معادل یک درصد 
از ارزش روز ملک را به عنوان مالیات سالیانه ملک در 
نظر بگیرد و به شهرداری پرداخت شود که اگر اجرا شود، 
جریان اخذ مالیات روان می شود و به هدف های فوق 

قطعا می توان رسید.

محیط زیست

»کرونا« فرصت یا تهدیدی برای محیط زیست؛

آنچه که ویروس شاخدار به محیط زیست داد و از آن گرفت!
اوایل اسفند سال ۱۳۹۸ بود که ویروس تهاجمی کرونا 
)کووید۱۹( وارد شد و بدون توقف در این مدت جان های 
زیادی را گرفت به طوری که بر اساس آخرین آمار وزارت 
بهداشت درمان و آموزش پزشکی تاکنون مجموع جان 
باختگان این بیماری در ایران به ۱۲۸ هزار و ۶۳۴ نفر 
و و بر اساس آمارهای بین المللی، در جهان به بیش از 
پنج میلیون نفر رسیده، بعد از بررسی های فراوان دست 
اندرکاران امر به این نتیجه رسیدند که راه جلوگیری از 
سرایت این ویروس دور بودن انسان ها از همدیگر است 
بنابراین نباید به مسافرت می رفتند و یا دور هم جمع 
می شدند، باید در منزل می ماندند تا واکسن آن تولید 

و تزریق انجام شود.
از آنجا که هر امری نسبی است و همواره یک بخش 
هم  کرونا  ویروس  دارد،  روشن  بخش  یک  و  تاریک 
زیست  دوستداران محیط  که  به طوری  بود  همینطور 
از ایجاد پروتکل های بهداشتی خوشحال شدند و آن را 
فرصتی برای طبیعت و محیط زیست دانستند چون مدت 
ها بود که توان خودپالایی طبیعت با زیاده خواهی انسان 

ها تمام شده بود، بنابراین با شیوع کرونا شیوه زندگی 
انسان ها دستخوش تغییرات شد هر چند بر بخش 

اقتصادی کشورها تاثیر منفی به جای گذاشت 
اما بر محیط زیست حداقل در ابتدای امر اثری 
مثبت داشت اما بعد از مدتی گویی با شتاب 

بیشتری آسیب را در پیش گرفت.
در واقع با ایجاد پروتکل های بهداشتی رفت 
و آمد در سطح شهرها کاهش یافت و از آنجا 
که محیط زیست یک مقوله جهانی است 
اتفاقی رخ دهد  دنیا  از  ای  در گوشه  اگر  و 

در گوشه دیگر تاثیرش را می گذارد بنابراین 
دیگر  به کشورهای  ها  متوقف شدن مسافرت 

جانی  جهانی  زیست  محیط  به  حدودی  تا  نیز 
میزان  به  ای  گلخانه  گازهای  انتشار  و  بخشید  تازه 

چشمگیری کاهش یافت اما نباید فراموش کنیم که 
با ماندن افراد در منازل مصرف انرژی نیز تا حد زیادی 

افزایش یافت.
در این میان یکی از دستورالعمل های بهداشتی شستن 
و ضد عفونی کردن دست ها و هر آن چیزی که از بیرون 
وارد خانه می شد، بود از این رو مصرف مواد شوینده 
بیش از حد افزایش یافت و پساب های بیشتری وارد 
طبیعت شد، همچنین دستکش، مواد پلاستیکی رها 
نیز مشکل  بیمارستانی  زباله های  و  در طبیعت  شده 
دیگری بود که بر این روند اضافه شد که در این میان 
طوری  به  نماندند  امان  در  نیز  ها  اقیانوس  و  دریاها 
که دانشمندان اعلام کردند ۲۵ هزار تن زباله به دلیل 
همه گیری کووید۱۹ وارد اقیانوس ها شده است، مشخص 
شد که همه گیری کووید۱۹ منجر به تشکیل ۸.۶ میلیون 
تن زباله پلاستیکی اضافی شده  است، در عین حال 
ایجاد  بیمارستان ها  را  زباله ها  این  از کل  ۸۷.۴ درصد 

کرده اند.

سهم ماسک های یکبار مصرف ۷.۶ درصد و آزمایش ها از 
این زباله ها ۰.۳ درصد است. بیشترین میزان، یعنی ۲۵.۹ 
هزار تن زباله را رودخانه ها به اقیانوس ها آورده اند که ۷۳ 
درصد از آنها در آسیا جریان دارند. آلاینده های اصلی، سند 
و یانگ تسه هستند و آمور در جایگاه ششم قرار دارد. 

سهم رودخانه های اروپایی تنها ۱۱ درصد است.
در  زمین  کره  باشد  کمتر  انسانی  فعالیت های  هرچه 
آرامش بیشتری خواهد بود به طوری که در مدت شیوع 
کرونا این واقعیت را تا حدودی لمس کردیم البته این 
به رغم قرنطینه خانگی،  بود،   شرایط مطلوب مقطعی 
کاهش ترددها و فعالیت های صنعتی که تا حدودی 
تاثیرات  این  اما،  بود  شده  زمین  کره  تنفس  موجب 
مقطعی و ناپایدار بودند چون با کاهش همه گیری و 
از سرگیری فعالیت های بشری، وضعیت محیط زیست 

دوباره به حالت قبل بازگشت هر چند پیش از کاهش هم 
وضعیت در حال برگشتن به زمان قبل از همه گیری بود.
کارشناسان معتقدند که دوران کرونا فرصت خوبی برای 
تمرین درست زندگی کردن بود البته هنوز هم دیر نشده 
و می توان از این فرصت استفاده کرد، چه خوب است 
که انسان با چشم تجربه ای آگاهانه به طبیعت نگاه کند 
و بهره کشی خود از طبیعت را کاهش دهد، اگر این نگاه 
ادامه یابد می توان به نجات زمین امیدوار بود در غیر 
اینصورت همچنان شاهد روند انقراض گونه های گیاهی 
و جانوری، انباشتی از زباله و پسماندهای مختلف در 
طبیعت خواهیم بود که در نهایت ضررش متوجه سلامت 

انسان می شود.
به هر حال دوران شیوع ویروس کرونا مانند تیغ دو لبه 
ای برای محیط زیست بود که آثار مثبت و منفی زیادی 

بر بخش های مختلف زندگی انسان و طبیعت بر جای 
گذاشت، درست است که رفت و آمدها کاهش یافت و در 
مقطعی موجب کاهش انتشار گازهای گلخانه ای شد اما 
در مقابل مصرف شوینده ها، ماسک و دستکش افزایش 
یافت و انسان بدون ملاحظه با رها کردن آنها در طبیعت 
ضربه محکمی بر پیکر نیمه جان محیط زیست وارد کرد.
کارشناسان معتقدند کرونا به رغم ایجاد شرایط نسبتا 
خوبی که در اوایل شیوع بر محیط زیست داشته از جمله 
کاهش انتشار گازهای گلخانه ای، کاهش ردپای کربن، 
حال خوب طبیعت و جانوران، اما به واقع نمی تواند 
تاثیرات مثبت بلند مدتی را برای محیط زیست به وجود 
حالی  در  زیست  محیط  وضعیت  بهبود  به  امید  آورد، 
که جان مردم در خطر تهدید ویروسی غیرقابل پیش 
بینی است، امیدی واهی به نظر می رسد چون همه 
آن تاثیرات مثبت بر محیط زیست، به دلیل طراحی و 
تدوین یک برنامه از پیش تعیین شده و مبتنی بر تفکر 
محیط زیستی نبود، بلکه ناشی از یک فشار خارجی تحت 
عنوان همه گیری کووید۱۹ بوده است که سلامت و جان 
انسان ها را نشانه گرفته و بشر را مجبور به در خانه 

ماندن کرده است.
برخی نیز معتقدند با کاهش همه گیری ویروس 
کرونا چون کشورها از لحاظ اقتصادی متضرر 
شدند بنابراین برای جبران آن با شتاب و فشار 
بیشتری در صدد جبران برخواهند آمد که این 
روند فشار بیشتری را بر محیط زیست وارد 

خواهد کرد.
چندی پیش حسن اکبری سرپرست معاونت 
محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی سازمان 
حفاظت محیط زیست درباره اینکه کرونا چه 
تاثیری بر روند شکار گذاشته است گفته بود: به 
صورت مقطعی که تعطیلات بیشتر شده بود شکار 
نیز افزایش یافته بود، افراد تعطیل بودند، اسلحه و 
فشنگ هم داشتند بنابراین به طبیعت می رفتند و شکار 
می کردند از این رو به صورت مقطعی در برخی مناطق 

شکار افزایش یافته بود.
رفتار  متضرر  که  است  انسان  باز  روند  این  ادامه  با 
نامناسب خود خواهد شد، برخورداری از جامعه سالم و 
محیط زیستی پاک، حق هر شهروندی است و از طرفی 
حفظ  برای  کند  می  ایجاب  هم  شهروندی  مسئولیت 
کنیم،  ایفا  را  خود  نقش  سالم  زیست  زیست  محیط 
افزایش آگاهی و آموزش محیط زیست به گروه های 
برای  زیست  محیط  از  حفاظت  سازی  فرهنگ  هدف، 
اقشار مختلف جامعه، حساس کردن افکار عمومی در 
برابر پیامدهای آلودگی از کارآمدترین روش ها برای حفظ 
و پیشگیری از تخریب زیست بوم به شمار می رود. تغییر 
نگرش، سبک زندگی و تغییر رفتار افراد با محیط زیست 
می تواند از روند تخریب روز افزون محیط زیست بکاهد 
برای حفظ  فرصتی  به  را  کرونایی  شرایط  بیاییم  پس 

محیط زیست تبدیل کنیم.

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه شهیدان عملیات نصر  ۸ 
در شمال سلیمانیه عراق منطقه ماووت درتاریخ ۲۹ آبان ماه

سال ۱۳۶۶ که سبب عبور از رودخانه قلاچولان شدند را گرامی می دارد

کرونا در ایران

بنابر اعلام روابط عمومی وزارت بهداشت، در شبانه روز 
گذشته و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۵ هزار و 
۷۸۴ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد 

که ۸۹۳ نفر از آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۶ میلیون و ۶۹ 
هزار و ۵۵۹ نفر رسید. متاسفانه در طول ۲۴ ساعت 
گذشته، ۱۰۰ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند 
و مجموع جان باختگان این بیماری به ۱۲۸ هزار و 

۷۳۴ نفر رسید.

خوشبختانه تا کنون ۵ میلیون و ۷۵۹ هزار و ۳۷۸ نفر 
ترخیص  بیمارستان ها  از  یا  و  یافته  بهبود  بیماران،  از 
شده اند. سه هزار و ۴۳۱ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در 
بخش های مراقبت های ویژه بیمارستان ها تحت مراقبت 

قرار دارند.
تا کنون ۳۷ میلیون و ۵۷۴ هزار و ۶۶۳ آزمایش تشخیص 
کووید۱۹ در کشور انجام شده است. در حال حاضر ۲۶ شهر 
کشور در وضعیت قرمز، ۸۷ شهر در وضعیت نارنجی، ۲۲۲ 
شهر در وضعیت زرد و ۱۱۳ شهر در وضعیت آبی قرار دارند.

تعداد بهبودیافتگان کرونا به ۵ میلیون و ۷۵۹ هزار و ۳۷۸ تن رسید

سارا نصرتی 

 خبرنگار
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اجتماعی

مکث  

اقتصاد

فرزند شهید فخری زاده:
 به همسران شهدا توهین کردند

توهین »بنیاد شهید«
 به خانواده شهدای هسته ای!؟ 

دو تن از خانواده های شهدای هسته ای با انتشار متن هایی 
از بنیاد شهید به دلیل »توهین« و »تحقیر« مسئولان این نهاد 
به این خانواده ها انتقاد کردند.  به گفته ی فرزند شهید فخری 
زاده، بنیاد شهید دیداری با خانواده شهدای هسته ای ترتیب 
داده بود، اما ضمن لغو آن جلسه،  به همسران شهدای هسته 

ای »توهین« کرده است.
بنابر ادعای برخی، این دیدار، جلسه ای برای تجلیل رئیس 
بنیاد شهید از خانواده شهدای هسته ای بوده است. به دنبال 
تاخیر چند دقیقه ای، رئیس حوزه ریاست قاضی زاده هاشمی 
جلسه را لغو و سپس با لحنی تند خطاب به همسران شهدای 
هسته ای، علت لغو نشست را تاخیر در حضور این خانواده 

ها دانسته است
مهدی فخری زاده در این باره نوشت: »گل بود به سبزه نیز 
آراسته شد. بعد از همه اتفاقات عجیب در بنیاد شهید، کار به 
جایی رسیده که نهادی که موجودیتش را از شهدا و خانواده 
شهدا می گیرد، با کمال وقاحت و بی ادبی دیداری را خود 
ترتیب داده و خواهان آن بوده، لغو می کند و به همسران 
و  رفت  پدرمان  آقایان،  می کند.  توهین  هسته ای  شهدای 
نیست که در دهانتان بزند. ما که نمرده ایم که به مادرمان 
توهین کنید. ما که حلوای این بنیاد را خوردیم و فاتحه اش 

را فرستادیم.«

ماده 29 قانون برنامه ششم توسعه؛
پرداخت حقوق به شرط ثبت 

اطلاعات کارکنان دولت در پاکنا
توسعه،  برنامه ششم  قانون  تصویب  با  که  سال هاست 
بندی تحت عنوان درج اطلاعات کارکنان دولت در سامانه 
این  در  است.  آمده  قانون  این   ۲۹ ماده  در  متمرکز  ای 
بند اشاره شده دولت مکلف است طی سال اول اجرای 
حقوق  ثبت  سامانه  اندازی  راه  به  نسبت  برنامه  قانون 
به  پرداخت ها  تمام  تجمیع  امکان  و  کند  اقدام  مزایا  و 
مقامات، روسا، وزارت خانه ها، سازمان ها و موسسات و 
دانشگاه ها، شرکت های دولتی، موسسات انتفاعی وابسته 
سایر  و  دولتی  اعتباری  موسسات  و  بانک ها  دولت،  به 
شرکت های مذکور را به فراهم سازد. این موضوع در قانون 
بودجه 1400 نیز آمده و لزوم اجرای آن را هم از خردادماه 

امسال بیان کرده است.
تبصره ۲۰ این قانون اشاره می کند دولت باید از خردادماه 
امسال اجرای این موضوع را نهایی کند، اما این موضوع به 
دولت سیزدهم واگذار می شود و حالا دولت قصد دارد تا 

پایان آذرماه این موضوع را خاتمه دهد.
نظام  و  مشاغل  مدیریت  امور  رئیس  میرزایی،  عبداله 
پرداخت های سازمان اداری و استخدامی گفت: دستگاه های 
اجرایی مکلف بوده اند از خردادماه امسال، تمامی پرداخت ها 
اعم از مستمر و غیرمستمر به تمام کارکنان خود از محل 
اعتبارات هزینه ای و از منابع عمومی و اختصاصی را صرفا 
کارکنان  اطلاعات  پایگاه  در  آنان  اطلاعات  ثبت  از  پس 
نظام اداری )پاکنا( و سامانه ثبت حقوق و مزایا پرداخت 
کنند، در حالی که در دولت قبل به این موضوع به صورت 
جدی پرداخته نشده و اطلاعات حقوق و مزایای کارکنان 
دستگاه های اجرایی به صورت کامل و دقیق در سامانه های 
است  بدیهی  که  کرد  تاکید  وی  است.  نشده  وارد  مذکور 
دستگاه هایی که تاکنون اطلاعات آن ها در سامانه های یاد 
شده به صورت کامل وارد شده است، بدون هیچ مشکلی 

حقوق آبان ماه را دریافت خواهند کرد.

دیالوگ

»رئیس دفتر بازاریابی ایران ترکیه « مطرح کرد:

وظیفه دولت سیزدهم فسادزادیی، رفع موانع اشتغالزایی و تولید ملی است
»رییس دفتر بازاریابی ایران ترکیه« در گفت وگویی اختصاصی 
با روزنامه »دنیای هوادار« گفت: ترکیه امتیازات زیادی به 
که  و خارجی می دهد  داخلی  و سرمایه گذاران  کارآفرینان 
باعث شده سرمایه های زیادی به این کشور سرازیر شود، البته 
حجم صادرات کالا و خدمات ترکیه به کشورهای مختلف 
در سال های اخیر رشد چشمگیری داشته ولی پیش بینی 
می کردیم این سیاست ها برای حفظ ارزش پول ملی ترکیه 
کافی نیست و پیش بینی مان درست بود، زیرا که 2 سال قبل 
همین موقع دلار را در ترکیه با حدود 5 لیر تعویض می کردیم 
و الان با 11 لیر و پیش بینی ما کاهش بیش از این است، لذا 
فارغ از بحث افزایش تورم احتمالی قیمت کالا و خدمات در 

ترکیه به نفع توریست های عازم ترکیه خواهد بود.
کیهان مهر تصریح کرد: عمدتا علل کاهش ارزش پول ملی 
هر کشور عبارت است از؛ تحمیل هزینه به بودجه معین 
دولت ها، رویه های بانکی و سیاسی، جلوگیری از اشتغال و 
تولید، نبود برنامه دقیق برای بازاریابی، مانع تراشی صادرات، 
چاپ بدون پشتوانه اسکناس و فساد است، البته تا به حال با 

فساد اداری در ترکیه مواجه نبودیم. 
وی در مورد عملکرد دولت سیزدهم گفت: وظیفه سنگینی 
پیش روی ریاست محترم جمهور و همکاران ایشان در راس 
دستگاه های اجرایی کشور و استان ها وجود دارد، ولی انتظار 
می رود دولت سیزدهم در فسادزدایی و رفع موانع اشتغالزایی 

و تولید ملی موفق تر از قبل شود. 
مدیر توسعه گردشگری آراد در خصوص منطقه گردشگری 
عظیمیه افزود: جلسه ای کلیدی در 27 آبان 1400 با مدیرکل 
میراث فرهنگی البرز داشتیم و اسناد تاییدیه های  راه و 
شهرسازی استان در سال های 92 و 93 و لغو غیرقانونی 
موافقتنامه ما را مشاهده کردند لذا قابل توجه آقای مهندس 
ضرغامی وزیر محترم و تحولگرای گردشگری است، که بدانند 
بوسیله فساد جلیل شیدا و حمایت سعید شیرکوند مسئولین 

بی اهمیتی  و  استانی  و  کشوری  گردشگری  وقت 
حق  مطبوع شان  دستگاه  در  ذیربط  مسئولین 

مکتسبه مردم و گردشگری و اشتغال هزاران 
بیکار ممکلت بصورت غیر قانونی تضییع شده 

است. 
وی افزود: برای آقای دکتر مجتبی عبداللهی 

استاندار جدید البرز که از 25 سال قبل در 
عرصه های مختلف مدیریتی، 

گردشگری  علی الخصوص 
و  دستی  صنایع  و 

و  اشتغالزایی 
موفق  اجرایی 
بوده اند، آرزوی 
توفیق مضاعف 

دارم و خواستار سرعت بخشیدن به رفع موانع و اجرای 
پروژه های منجمد استان از جمله همین منطقه گردشگری 
هستیم به نحوی که امسال شروع بکار نموده و مردم در 

دولت سیزدهم از مواهب آن بهره ببرند. 
کیهان مهر ضمن تشکر از دستورات اخیر مدعی العموم و 
پیگیری مکرر جراید برای حقوق مردم تصریح کرد: نکات 
کلیدی اجرای این حق قانونی مردم برای اشتغال بیکاران 
استان البرز و توسعه گردشگری عبارت است از، اعتبار قانونی 
و شرعی انکارناپذیر مصوبه هیئت وزیران برای منطقه نمونه 
مذکور و موافقتنامه تاسیس آن و ماده 6 قانون توسعه 
ایرانگردی مصوب مجلس شورای اسلامی و ماده 
6 قانون ایجاد مناطق نمونه گردشگری مصوبه 
هیئت وزیران و تاییدیه های راه و شهرسازی 
و  و 93  سال های 92  در  استان 
نشدن  سبق  بما  عطف 
مقامات  توسط  قانون 

دولتی یا قضایی.

جامعه

نفت و انرژی

مقایسه قیمت کالاهای اساسی در شهریور امسال نسبت 
به ماه فروردین نشان می دهد که قیمت انواع برنج، شکر و 
گوشت در نیمه اول امسال بین 2/7 تا ۲۷ درصد افزایش 
داشته و انواع برنج ایرانی و شکر بیشترین افزایش قیمت 

را داشته اند.
بررسی آمارهای منتشر شده از سوی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت )صمت( و مقایسه افزایش قیمت کالاها در شهریور 
ماه امسال نسبت به فروردین نشان می دهد که قیمت هر 
کیلو برنج پاکستانی، تایلندی، طارم اعلی و هاشمی درجه 
یک در شهریور امسال به ترتیب 7/4، 12/1، 25/7 و ۲۷ 

درصد نسبت به فروردین افزایش داشته و به حدود ۲۶ هزار 
و ۳۰۰، ۱۶ هزار تومان، ۴۳ هزار و ۸۰۰ و ۴۲ هزار و ۸۰۰ 

تومان رسیده است.
گفتنی است که در ماه های اخیر جدال بر سر کاهش دوره 
ممنوعیت فصلی واردات برنج بین دستگاه های مختلف و 
واردکنندگان در جریان بود. اخیرا مدیرعامل شرکت بازرگانی 
دولتی با اشاره به خشکسالی ۵۰ سال گذشته و آسیب 
جدی آن به کشت های مختلف کشاورزی از جمله برنج، 
از کاهش حدود ۱۸ تا ۱۹ درصدی تولید برنج داخلی خبر 
داده و همین موضوع را عامل افزایش قیمت برنج داخلی 
عنوان کرده بود. پیش از این هم اواخر خرداد ماه دبیر 
انجمن واردکنندگان برنج از ذخیره کم برنج خارجی خبر 
داده بود و چند بار خواستار کاهش زمان دوره ممنوعیت 
فصلی واردات برنج شد. دوره ممنوعیت فصلی از ابتدای 
مردادماه آغاز می شود و تا آبان ماه ادامه دارد که حالا طبق 
اعلام سازمان حمایت، ممنوعیت ثبت سفارش برنج زودتر 

از سال های قبل، یعنی از اول آبان برداشته شد.
در بین انواع برنج، گوشت و شکر، بیشترین افزایش قیمت 
در شهریور نسبت به فروردین، بعد از دو نوع برنج ایرانی، 
مربوط به شکر است که قیمت آن ۲۱ درصد افزایش یافته 
است؛ به طوری که قیمت هر کیلوگرم شکر سفید از حدود ۱۱ 
هزار و ۹۰۰ تومان در فروردین به ۱۴ هزار تومان در شهریور 

امسال رسیده است.

البته مشاهدات میدانی نشان می دهد قیمت شکر نیز در 
بسته های ۹۰۰ گرمی در مغازه ها به ۱۵ تا ۱۸ هزار تومان هم 
رسیده است. در این رابطه معاون بازرسی سازمان حمایت 
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان اوایل امسال علت افزایش 
قیمت شکر را رو به اتمام بودن ذخایر شکر وارد شده با ارز 
دولتی اعلام کرد و گفت که با توجه به اینکه شکر در حال 
حاضر با ارز نیمایی وارد می شود دیگر مشمول نرخ گذاری 

تثبیتی نیست.  
قیمت هر کیلوگرم گوشت مرغ تازه نیز در شهریور ماه با 
افزایش ۱۰.۷ درصدی به بیش از ۲۷ هزار تومان رسیده 
است. قیمت این محصول در فروردین امسال حدود ۲۴ 
هزار و ۷۰۰ تومان بوده است. نرخ مصوب مرغ در فروردین 
امسال درب مرغداری ۱۷ هزار و ۱۰۰ و برای مصرف کننده 
اما گزارش های غیر  ۲۴ هزار و ۹۰۰ تومان تعیین شد، 
رسمی از افزایش این دو قیمت مصوب به حدود ۱۹ و ۳۱ 

هزار تومان خبر می دهد.
در این میان قیمت هر کیلو گوشت گوساله و گوسفندی 
با 17/9 و 2/7 درصد افزایش در شهریور امسال به حدود 
۱۲۹ و ۱۳۴ هزار تومان رسیده است. قیمت هر کیلو گوشت  
گوساله و گوسفندی در فروردین امسال به ترتیب حدود ۱۱۲ 

و ۱۱۳ هزار تومان بوده است.  
بر این اساس کمترین کاهش قیمت در شش ماهه اول 

امسال مربوط به گوشت گوسفندی بوده است.

سید علی اکبر محرابیان در پی تجمع مردم اصفهان در بستر 
خشکیده زاینده رود برای احیا و رسیدگی به مشکلات این 
حوضه، از برگزاری جلسه ستاد احیای زاینده رود در اولین 

فرصت خبر داد و اظهار داشت: امید است با پیشنهاداتی که 

به این جلسه می بریم، تصمیمات مناسبی اتخاذ شود و مردم 
این حوضه را از نتایج آن مطلع کنیم که باعث خوشحالی 

آنان شود.
افزود: مقرر شد که وزارتخانه های جهاد کشاورزی و  وی 

صنعت، معدن و تجارت در کنار وزارت نیرو به صورت فعال 
وارد شوند تا شرایط را مدیریت کنیم تا آسیبی را که به برخی 

کشاورزان رسیده است را به حداقل برسانیم.
وزیر نیرو گفت: در پایان از همه کشاورزان اصفهان عذر 
خواهی می کنم که شرمنده آنها هستیم و نمی توانیم آنچه 
که لازم است برای کشت آنها، آب را تأمین کنیم و امیدواریم 
با فضل و عنایت الهی در ماه های آینده این کمبودها را 

جبران کنیم.

افزایش قیمت در بازه شش ماهه؛

قیمت کالاهای اساسی در نیمه اول امسال چقدر تغییر کرد؟

در پی تجمع مردم اصفهان؛

وزیر نیرو از کشاورزان اصفهان عذرخواهی کرد

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »فرهاد سرحدی«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد
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شنبه 29 آبان 1400-  شماره 887

استان ها بیست ونهم آبان؛ روز جهانی کودک گرامی باد

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی لرستان گفت: طرح آموزش 
رایگان هنر در مناطق محروم که از برنامه های وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی در دولت سیزدهم است که در یازده استان کشور 

ازجمله استان، اجرا می شود.
احمدحسین فتایی مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی لرستان، 

با اشاره به برگزاری جلسه توجیهی طرح با حضور معاونین 
نمایندگان  تابعه،  شهرستان های  ادارات  رؤسای  اداره کل، 
کانون های  و ستاد هماهنگی  هنری  فرهنگی  موسسات 
فرهنگی هنری مساجد استان، اظهار کرد: در راستای تحقق 
شعار عدالت محوری دولت سیزدهم و به منظور دستیابی 
به هدف توسعه اقتصاد هنر و کسب و کارهای فرهنگی و 
هنری و همچنین صیانت از هنرهای ملی، بومی و محلی، 
طرح آموزش رایگان رشته های مختلف هنری در سطح مناطق 
محروم و کمتر توسعه یافته اجرا شده و کلیه برنامه های مرتبط 

با این طرح کاملاً رایگان و بدون دریافت هزینه خواهد بود.
وی تصریح کرد: بر همین اساس در گام نخست این طرح، 
و  استان های خراسان شمالی، خراسان جنوبی، سیستان 
بلوچستان، بوشهر، آذربایجان غربی، جنوب کرمان، هرمزگان، 

ایلام، کهگیلویه و بویراحمد، خوزستان و لرستان پایلوت اجرای 
طرح خواهند بود.

بهره مندی  برای  ثبت نام  مهلت  آخرین  به  اشاره  با  فتایی 
است،  آذرماه   ۱۵ طرح،  این  نخست  مرحله  مزایای 
سامانه  به  مراجعه  با  می توانند  علاقه مندان  کرد:  عنوان 
http://amoozesh.azmoonehonar.ir نسبت به ثبت نام در 

دوره های آموزشی اقدام کنند.
برنامه  افزود:  لرستان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
آموزشی براساس نوع رشته و تعداد متقاضی به صورت 
حضوری و یا آموزش از راه دور )آنلاین( خواهد بود و شروع 
برگزاری دوره های آموزش از اول دی ماه ۱۴۰۰ به بعد است، 
ضمن اینکه برای کلیه شرکت کنندگان در پایان دوره، گواهی 

صادر می شود.

»مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی لرستان« خبر داد: 

اجرای طرح آموزش رایگان هنر در مناطق کم برخوردار و محروم لرستان

اصفهان

دستور ویژه »معاون اول رییس جمهور« 
برای حل مشکل آب؛

آب، تنها مطالبه تجمع کنندگان 
در بستر خشک زاینده رود

کشاورزان نسبت به آنچه با خشکی زاینده رود، زمین های 
قرار  تاثیر  تحت  به شدت  را  آنها  معیشت  و  کشاورزی 
داده، در اصفهان و در کنار پل خواجو، یکی از یادمان های 
به طور  بتوانند  تا  اصفهان تجمع کردند  تاریخیِ شهره  
مسالمت آمیز در همراهی شهروندان اصفهانی ، صدایشان 

را به گوش مسئولان برسانند.
دشتی،  زیار،  کوشک،  ورزنه،  کشاورزان  تجمع  این  در 
قهدریجان، فلاورجان، درچه، دهنو، خوراسگان به همراه 
صنف کشاورزی و میرابان شرق و غرب، احیای زاینده رود 
را مطالبه کردند. معیشت کشاورزان اصفهان در پیوند با 
جاری بودن زاینده رود به شدت تحت تاثیر خشکی این 

رودخانه قرار گرفته است.
به گفته جمعی از این کشارزان، در طول سالهای گذشته 
اعتراض آنها نسبت به قطع شدن حق آبه کشاورزان به 
جایی نرسیده و حالا شرایط برای آنها بسیار بغرنج شده 

است .
به گفته آنها، طبق مصوبات شورای عالی آب و شورای 
هماهنگی زاینده رود ۷۵  درصد آب زاینده رود به علاوه 
تونل کوهرنگ متعلق به کشاورزان شرق و غرب اصفهان  
و محیط زیست بوده که در طول سال های گذشته این 
حق آبه در بخش های دیگر مصرف شده و چیزی عاید 
آنها نشده است. آن طور که کشاورزان به ایرنا گفته اند، 
آنها جز کشاورزی راه درآمدی دیگری ندارند و تاکنون هم 

دولت فکر اساسی برای وضعیت دشوار آنها نکرده است.
زاینده رود از سال  ۷۹به این سو به یک رودخانه فصلی 
تبدیل شده است، اتفاقی که به گفته کارشناسان و فعالان 
توسعه  و  صنعت  های  بارگذاری  اثر  در  زیست  محیط 
ناپایدار کشاورزی در بالا دست زاینده رود رخ داده و حالا 
بزرگترین رودخانه و حیاتی ترین رگ حیاتیِ فلاتِ مرکزی 

ایران را  دچار خشکی های طولانی مدت کرده است.
در این پیوند، جمعه پیشین، وزیر نیرو در سفر به اصفهان، 
بازنگری در  انتقال آب،  از سَرگیری طرح های نیمه تمام 
تخصیص آب، واگذاری مدیریت آب به استان ها، پرداخت 
حقابه ها طبق قوانین جاری کشور و اهتمام به اجرای 

عدالت در بخش آب را به کشاورزان وعده داد.
 به روایت استاندار اصفهان در سفر هفته اخیر وزیر نیرو،  
یک هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان پول از طریق صنایع برای 
تامین  و  شد  داده  اختصاص  کشاورزان  حقآبه  پرداخت 
اعتبار یک هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان برای تکمیل سامانه 
دوم آب آبرسانی اصفهان، ۸۰۰ میلیارد تومان برای طرح 
های تکمیلی تصفیه پساب و فعال شدن کارگروه احیای 
زاینده رود از دیگر نتایج سفر وزیر نیرو به اصفهان عنوان 

شد.
معاون اول رییس جمهوری نیز روز جمعه بدنبال حضور 
گسترده مردم و کشاورزان در جوار پل خواجوی اصفهان،  
در دستور ویژه به وزیران نیرو و جهاد کشاورزی خواستار 
رسیدگی فوری به حل مشکل آبریز زاینده رود در هر سه 

استان چهارمحال و بختیاری، اصفهان و یزد شد.

البرز

لرستان

»امام جمعه کرج« مطرح کرد:

دستگاه های اجرایی البرز هم افزایی ندارند
در  همدانی  حسینی  مهدی  محمد  سید  الله  آیت 
خطبه های نماز جمعه ۲۸ آبان کرج با اشاره فرارسیدن 
هفته بسیج گفت: عرصه فرهنگ امروز کشور نیازمند تفکر 
جهادی و بسیجی برای حل مشکلات است. پیاده سازی 
تفکر بسیجی و جهادی باید مبتنی بر ارزش های انقلاب و 
اسلام و بدون توجه به منافع شخصی، همراه با ایثار مال 
و جان، نوآوری و خلاقیت  باشد. بدون داشتن روحیه 

جهادی و بسیجی در امور پیشرفتی نخواهیم داشت.
امام جمعه کرج در ادامه به سخنان مقام معظم رهبری 
درباره جنگ نرم اشاره کرد و گفت: معظم له اشاره به 
از پیروزی انقلاب  جنگ نرم دشمن داشتند که پیش 
اسلامی زمانی که استعمارگران وارد کشور شدند یکی از 
مهمترین اهداف  آنها  غافل سازی مردم از اقتدار ملی بود 

که با جنگ نرم همراه  بوده است.
وی افزود: رهبر معظم رهبری در سخنان خود  اشاره به 
جنگ نرم دشمن و غفلت جبهه انقلاب از این موضوع  
داشتند و از این امر گلایه مند بودند؛ بنابراین در جنگ 
نرم،  مهندسی آرام افکار عمومی برای هماهنگ سازی 
با اهداف و امیال دشمن را داریم. رکن اصلی  جامعه 
جنگ نرم تبلیغات است که با ابزار رسانه انجام می شود 

که در این شرایط جبهه انقلاب نباید غافل باشد.
امام جمعه کرج ادامه داد: در جنگ نرم، دشمن به دنبال 
تغییر ماهیت جامعه هستند و برای این کار با تبلیغات 
رسانه ای پایگاه های مورد اعتماد مردم از جمله آموزش 
و پرورش، خانواده و جوانان هدف قرار می دهند. برای 
خنثی سازی این اهداف دشمنان باید مسئولان بسترهای 
تامین مسکن، اشتغال و ازدواج آسان جوانان را فراهم 
نابود  با دست خود  آن  به  توجهی  بی  با  گرنه  و  کنند 

خواهیم شد.
وی در ادامه به اهمیت توجه به جمعیت اشاره و تصریح 
کرد: تکثیر نسل و فرزندآوری یکی از نیازهای اساسی 
کشور است چون در تهاجم فرهنگی، آسیب های اجتماعی 
و فرهنگی در ابعاد مختلف پیگیری و دنبال می شود و 
یکی از اقدامات دشمنان با بزرگ نمایی مشکلات، ایجاد 
یأس و نا امیدی در جامعه است و مخاطب را تحت تاثیر 

تبلیغات خود قرار می دهند.
حسینی همدانی گفت: همچنین دشمنان در تبلیغات 
رسانه ای خود روی قومیت ها و مذاهب سرمایه گذاری 
می کنند تا وحدت ملی به هم ریخته شود و باید به این 
نرم رسانه ها و فضای  نکته توجه داشت که در جنگ 
مجازی نقش اساسی دارند و مخاطبان را تا رسیدن به 
هدف هدایت می کنند بطوری که باورها و اعتقادات او را  

تحت تاثیر قرار می دهند.

نماینده ولی فقیه در البرز یادآورشد: در شرایط فعلی که 
دولت، مجلس شورای اسلامی و دستگاه قضا در انسجام 
هستند دشمن نگران شده و تلاش می کند تا مسئولان 
را به کارهای غیرضرور مشغول سازد و از امور مردم غافل 

کند تا مردم امیدشان را ازدست دهند.
رهبرمعظم  فرمایش  به  تبیینی  جهاد  داد:  ادامه  وی 
راهکار   که  معنا  این  به  گیرد  قرار  مدنظر  باید  انقلاب 
روایت سازی رسانه ای است که اقدام جدی شود چرا که 
در این جنگ نرم هر دفاع به نفع طرف مقابل است و باید 
طرح هم برای حمله داشت. رهبرمعظم انقلاب تمدن 
نوین اسلامی، مساله محوری، هوش مصنوعی، مهاجرت، 
استفاده از ظرفیت های جوانان در مدیریت ها را نیز مورد 

توجه قرار داده اند.
امام جمعه کرج ادامه داد: با توجه به شعار سال یعنی رفع 
موانع تولید و پشتیبانی ها باید همه مردم و مسئولان به 
همراه نهادهای اجتماعی، تشکل های مردمی، مساجد و 
خیریه ها برنامه ریزی جدی کار فرهنگی و گفتمان سازی 
داشته باشند . در بحث تولید کننده ها نیز مصادیقی مانند 
توان داخلی، استفاده از ظرفیت ها، کنار گذاشتن روحیه 

تقلید و روی آوردن به خلاقیت مورد توجه قرار گیرد.
آیت الله حسینی همدانی تاکید کرد: مسئولان نظارتی 
نیز باید به تولید داخلی به عنوان یکی از محورهای مبارزه 

با دشمن اعتقاد جدی داشته باشند؛ بنابر این 
افراد مومن و  باید  در سطوح مدیریتی 

انقلابی به کار گرفت و مصرف کننده 
باور اهمیت و ضرورت کالای ایرانی و 

خرید آن را برخود واجب بداند.
وی تصریح کرد: تعصب روی خرید 
ایرانی و قطع دست دلالان،  کالای 

رونق تولید داخلی را درپی دارد و 
همه مجموعه ادارات ایرانی باید 
از دانش بنیان ها خرید کرده و از 

مصرف چای و میوه خارجی پرهیز 
کنند.

وی در ادامه خطبه ها تصریح کرد: 
متاسفانه دیده شده برق برخی 

ادارات شب  هنگام روشن 
ساعات  طول  در  و  است 

کاری نیز به رغم کنار 
کشیدن پرده ها و 

کافی  روشنایی 
باز هم لامپ 

روشن  ها 

از  این زمینه دقت نظر داشت و  باید در  می ماند که 
یعنی  مقاومتی  اقتصاد  که  چرا  کرد  اصراف خودداری 
مصرف درست داشتن که این مهم بیش از پیش مدنظر 

قرار گیرد.
نماینده ولی فقیه دراستان البرز بیان کرد: تشویق تبلیغ 
بالا و حتی  با تخفیف های  ایرانی  و  کالاهای داخلی 
رایگان و ارتباط بین صنعت و دانش بنیان از تدابیر جدی 

است که باید در حوزه رونق تولید مدنظر باشد.
وی در بخشی دیگری از سخنان خود به مساله امر به 
افزود: لازم است  و  کرد  اشاره  از منکر  نهی  و  معروف 
مکلف یا آمر به معروف ، مقدمات تاثیرگذاری دراین مهم 
را فراهم کند و اگر دید روش معمول  تاثیرگذار نیست 
روش خود را تغییردهد زیرا تاثیرگذاری امر به معروف و 
نهی از منکر مهم است .اساس تشکیل حکومت دینی و 
اقتدارآن امر به معروف و نهی از منکر است؛ اگر انسان 
یقین داشته باشد که امر به معروف تاثیری ندارد از او 
ساقط نمی شود و باید اساس تاثیر را فراهم کند.امر به 
معروف نهی از منکر نشانه حضور دین در جامعه است 

و تاثیرکمی نیست.
امام جمعه کرج در ادامه به مسائل اجتماعی استان هم 
اشاره و اعلام کرد: این آسیب اجتماعی علل و ریشه های 
فراوانی دارد و متاسفانه دستگاه های اجرایی البرز هم 
افزایی ندارند. باید کار عاجلی در این زمینه تشکیل و 
به  نسبت  منسجمی  کار  و  گیرد  شکل  قرارگاهی 

کودکان کار و متکدی انجام شود.
مساله  کرد:  تصریح  کرج  جمعه  امام 
حلقه دره و پسماند البرز خیلی طول 
کشید هرکسی آمد و رفت مطالبی 
مخاطراتی  موضوع  این  گفت 

برای محیط زیست دارد.
وی در پایان گفت: در شورای 
شهر کرج مداحی صورت گرفت 
دقت  اما  بود  قشنگی  کار  که 
شود که این مهم در زمان کار اداری 

صورت نگیرد.

فرشید گله داری

 نویسنده و خبرنگار
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فرهنگی
کرونا علیه مردان!

مردان بیش از زنان با بیماری کرونا جان باخته اند! اگرچه زنان و مردان هر دو 
تقریبا به یک اندازه به کرونا دچار می شوند اما شمار مرگ با کرونا در  مردان 
بیشتر از زنان است. در آلمان ۶۶٪ جان باختگان کرونا، در اسپانیا ۶۵٪ و در 

چین ۶۴٪ آنها مرد بوده اند.

کتاب و ادبیات

سینمای جهان

»معاون فرهنگی وزیر فرهنگ 
و ارشاد اسلامی« خبر داد:

نحوه اختصاص کاغذ
 به ناشران اعلام شد

نحوه  از  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر  فرهنگی  معاون 
اختصاص کاغذ به ناشران در دولت سیزدهم خبر داد. یاسر 
احمدوند معاون فرهنگی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، در 
گفت وگویی، درباره نحوه تخصیص کاغذ به ناشران بیان کرد: 
کارگروهی که برای کاغذ در معاونت فرهنگی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی تشکیل شده است، همچنان تقاضای ناشران 

برای دریافت کاغذ را بررسی می کند.
وی ادامه داد: کارگروه کاغذ در معاونت فرهنگی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی، کاغذ مورد نیاز ناشران را براساس فعالیت 
فرهنگی شان و عملکردی که دوره قبل در زمینه گرفتن کاغذ 
داشتند، بررسی می کند. این کارگروه بر اساس گزارش های 
واصله درباره اینکه ناشران از کاغذ به درستی استفاده کرده اند 
یا نه، حواله دریافت کاغذ را صادر می کنند. اتحادیه تعاونی های 

ناشران وظیفه تحویل کاغذ را در این میان به عهده دارد.
معاون فرهنگی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی درباره اینکه کاغذ 
به همه ناشران تعلق می گیرد یا نه، ابراز کرد: در دوره کنونی 
هم حتماً ناشران فعال تر در زمینه فرهنگی از کاغذ دولتی بهره 
مند می شوند، نه ناشرانی که فعالیت دارند اما به دریافت کاغذ 
دولتی نیاز ندارند. به عبارت دیگر همه ناشرانی که فعالیت 
از تسهیلات کاغذ  باشند، می توانند  خوب فرهنگی داشته 

دولتی بهره مند شوند.

همکاری مجدد جونا هیل
 با مارتین اسکورسیزی

»گرگ  مانند  آثاری  در  که  سینما  بازیگر  هیل  جونا 
وال استریت« )The Wolf of Wall Street( و »گشت خیابان 
بیست و یکم« )Jump Street 21( بازی کرده، قرار است در 
فیلم »مرده شکرگزار« )The Grateful Dead(، پروژه جدید 
مارتین اسکورسیزی نقش جری گارسیا، نوازنده آمریکایی 

را بازی کند.
این فیلم قرار است توسط شرکت اپل تهیه شود. استودیوی 
فیلمسازی اپل با اسکورسیزی در حال تهیه فیلم »قاتلان 
فلاور مون« )The Killers of the Flower Moon( نیز هست 
که قرار است لئوناردی دی کاپریو در آن نقش آفرینی کند. 
اصلی  نویسندگان  کارازفسکی،  لری  و  الکساندر  اسکات 
 Dolemite Is( منه«  اسم  »دولمیت  جمله  از  فیلم هایی 
My Name( و چشمان بزرگ )Big Eyes( فیلمنامه »مرده 
شکرگزار« درباره گروه موسیقی را نوشته اند و اپل هم حق 
امتیاز موسیقی گروه Dead در این فیلم خریداری کرده 

است.
گروه موسیقی »مرده شکرگزار« )The Grateful Dead( در 
دهه ۱۹۶۰ تأسیس شد. جری گارسیا، گیتاریست اصلی و 
خواننده این گروه بود. این هنرمند آمریکایی در سال ۱۹۹۵ 
 Rock( بعد از اینکه این گروه به تالار شهرت راک اند رول

and Roll Hall of Fame( وارد شد، درگذشت.
مشخص نیست که چه بخشی از تاریخ این گروه در این 
فیلم پوشش داده خواهد شد، اما اسکورسیزی قبلاً بخشی 
از داستان این گروه را روی پرده به نمایش گذاشته است 
 Long( عجیب«  طولانی  »سفر  مستند   ،۲۰۱۷ سال  در  و 

Strange Trip( را درباره این گروه تهیه کرده است.
بیل  هارت،  میکی  لِش،  فیل  ویر،  باب  یورن،  ریک 
کرتزمن، تریکسی گارسیا، اریک آیسنر و برنی کیهیل دیگر 
تهیه کنندگان این فیلم هستند. جونا هیل که دو بار نامزد 
دریافت جایزه اسکار شده ، قرار است امسال در فیلم »بالا 
رو نگاه نکن« )Do not Look Up( با لئوناردو دی کاپریو و 

جنیفر لارنس روی پرده های سینما باشد.

خبر

رئیس سازمان سینمایی از پیگیری جدی و مذاکره با 
ستاد ملی مقابله با کرونا برای افزایش سهم مخاطبان و 
بلیست فروشی سالن های سینما خبر داد، محمد خزاعی 
با اشاره به استقبال خوب مخاطبان از فیلم های روی 
پرده و افزایش ظرفیت بسیاری از مشاغل و صنوف و 
با اشاره به مطاله خانواده سینِما و مردم گفت: بسیاری 
از مردم، مدیران سالن های سینما و صنوف تقاضا کردند 
تا با توجه به فروکش کردن کرونا در پی واکسیناسیون 
سراسری و پیرو استقبال مردم و خانواده ها از فیلم ها در 
روزهای اخیر شرایطی فراهم شود تا محدودیت سقف 
در سالن های  فروشی  بلیت  برای  درصدی  ظرفیت ۵۰ 
سینما برداشته شود و سینماداران بتوانند از همه ظرفیت 

خود استفاده کنند.
وی ادامه داد: مدتی است که اغلب دورکاری ها به پایان 
رسیده و حتی دانش آموزان نیز به  صورت پاره وقت به 
دیگر  چندی  از  نیز  دانشگاه ها  و  بازگشته اند  مدارس 

معدود  از  سینماها  بود،  خواهند  دانشجویان  پذیرای 
اعمال  موردشان  در  محدودیت ها  که  هستند  اماکنی 

می شود.
پروازها،  از  بسیاری  کنونی  در شرایط  گفته خراعی،  به 
رستوران ها، اتوبوس ها و ... از ۱۰۰ درصد ظرفیت هایشان 
دارند استفاده می کنند. طبیعی است مانند بسیاری از 
مشاغل و کسب و کارها  سینماداران هم حق خود بدانند 
که بتوانند برای ظرفیت کامل سالن بلیت بفروشند و جبران 
مافات روزهای گذشته را کنند. در حال حاضر هر سالن 

سینما می تواند تنها ۵۰درصد ظرفیتش بلیت بفروشد.
رئیس سازمان سینمایی اظهار داشت: به دنبال درخواست 
و مطالبه خانواده سینِما و سینماداران و پخش کنندکان 
آموزش  و  درمان  و  بهداشت  وزارت  با  گفتگو  درحال 
پزشکی و مذاکره با ستاد ملی مقابله با کرونا هستیم 
تا درصورت امکان و مناسب بودن شرایط ظرفیت بلیت 
فروشی سالن های سینما با حفظ پروتکل های بهداشتی 

افزایش پیدا کند.
وی ضمن اظهار امیدواری از تعامل و همکاری ستاد 
مقابله با کرونا در این زمینه گفت: بدیهی است سینماها 
تابع پروتکل های بهداشتی ستاد مقابله با کرونا خواهند 
بود و هز وقت تصمیم جدیدی اتخاذ شود بدان پایبند 

خواهند بود.

»رئیس سازمان سینمایی« خبر داد:

سازمان سینمایی افزایش ظرفیت بلیت فروشی سینماها را پیگیری می کند

فیلم های جدیدی در دو هفته گذشته روی پرده سینماها 
آمدند و پذیرای بیش از ۷۲ هزار نفر بودند.

از روز چهارشنبه، ۲۶ آبان ماه فیلم کمدی »گشت سه« به 
کارگردانی سعید سهیلی که قرار بود ابتدای ماه اکران شود، 
سرانجام روی پرده رفت و تاکنون به فروش یک میلیارد 
و ۸۰۰ میلیون تومان رسیده است. استقبالی که پیش تر 

مخاطبان از دو سری قبلی این فیلم با نام »گشت ارشاد« 
داشتند در این دو روز تماشاگران بیشتری را به سینما کشاند 
در حالی که دیگر فیلم کمدی تازه سینماها یعنی »آپاچی« 
ساخته آرش معیریان به اندازه »گشت سه« در روزهای اول 
اکران موفق نبوده است. این فیلم از روز چهارشنبه تاکنون 

حدود ۳۴ میلیون تومان بلیت فروخته است.
اما فیلم »حکم تجدیدنظر« هم که اولین تجربه کارگردانی 
محمدامین کریم پور است، از ۲۶ آبان تاکنون نزدیک به ۶۰ 

میلیون تومان فروش داشته است.
فیلم »منصور« که به زندگی شهید ستاری می پردازد، دو 
هفته قبل روی پرده رفت و تا به امروز حدود ۲۷هزار نفر آن 
را تماشا کرده اند و بیش از ۶۰۰ میلیون تومان بلیت فروخته 

است.

فیلم »تومان« به کارگردانی مرتضی فرشباف از فیلم های 
جشنواره فجر دو سال قبل است که از ۱۲ آبان روی پرده 
رفته و تاکنون با حدود ۳۵۰۰ نفر مخاطب ۷۸ میلیون تومان 

فروش داشته است.
فیلم »قهرمان« اصغر فرهادی نیز پس از گذشت ۲۳ روز 
از اکران، ۲۹۰ هزار نفر تماشاگر و بیش از ۶ میلیارد و ۸۰۰ 
میلیون تومان فروش داشته است. »پوست« ساخته برادران 
ارک هم تاکنون ۶۸۰ میلیون تومان فروش داشته است. 
در حال حاضر پرفروش ترین فیلم سال ۱۴۰۰ تا ماه آبان 
»دینامیت« بوده که نزدیک به یک میلیون و صد هزار نفر 
آن را تماشا کرده اند و ۲۳ میلیارد تومان هم بلیت فروخته 
است. عدد و رقم های این گزارش براساس اطلاعات سامانه 

سمفا تا ساعت ۱۰ صبح جمعه ۲۸ آبان ماه است.

جشنواره بین المللی »فالودی« که هرساله در ۲ بخش فیلم 
و عکس با یک تم مشخص توسط آکادمی فیلم بوداپست 
برگزار می شود، امسال با موضوع »تولد بیشتر« ۹۹ فیلم از  

۴۸ کشور مختلف را به رقابت می گذارد.
اینفستیوال با هدف بحث از طریق زبان تصویر و گفت وگو 
میان دیدگاه های متفاوت، دارای برنامه های مختلفی چون 
نمایش فیلم، کارگاه های آموزشی، جلسات پرسش و پاسخ 
و ... است. بیست و چهارمین دوره این جشنواره امسال 
با تم »تولد بیشتر« در بخش های کوتاه داستانی، مستند، 
تجربی و دانشجویی از ۱۷ تا ۲۰ نوامبر برابر با ۲۶ تا ۲۹ آبان 

در بوداپست مجارستان برگزار خواهد شد.
فیلم کوتاه آپارات پیش از این در شانزدهمین جشنواره 
باتومی گرجستان،چهل و یکمین جشنواره VGIK روسیه، 
ایران،  نوجوان  و  کودکان  جشنواره  چهارمین  و  سی 
جشنواره  فرست،یازدهمین  کیدز  جشنواره  امین  سی 
آرلینگتون،یازدهمین جشنواره ساحل طلا آمریکا، دوازدهمین 
جشنواره مستقل میکروفاف صربستان، هشتمین جشنواره 

تک شاخ روسیه به نمایش درآمده است و توانسته جایزه 
بهترین فیلم کوتاه درام  از جوایز بین المللی رم ایتالیا را 
از آن خود کند همچنین این فیلم در باشگاه نمایش سی 
و پنجمین جشنواره سینه کید هلند برای متخصصان فیلم 

جهان در ماه نوامبر و دسامبر به نمایش در می آید.
مهدی قلی زاده، ابراهیم نجم آبادی، عماد محبی، ابوالفضل 
آبادی،  نجم  امیرمحمد  آبادی،  نجم  امیر  آبادی،  نجم 
محمدرضا نجم آبادی، زری نجم آبادی و مهدی رضایی در 

این فیلم کوتاه به ایفای نقش پرداخته اند.
نویسنده  به  توان  می  کوتاه  فیلم  این  عوامل  دیگر  از 
عرفان  فیلمبرداری:  مدیر  آبادی،  نجم  حسن  وکارگردان: 
احتشامی، صدابردار: مرتضی عظیمی، تدوین و صداگذاری: 
پیمان شاه محمدی، اصلاح رنگ و نور: فربد جلالی، دستیار 
کارگردان: وحید سواری زاده، برنامه ریز: امین سواری زاده، 
آریانا جوکار، فیلمبردار: محسن سلطانی،  منشی صحنه: 
مدیرتولید: علی نجم آبادی، مجری طرح: کمپانی مستقل 
رضایی  علی  حامدی،  ترانه  فیلمبردار:  دستیاران  مورچه، 

و عارف قلی زاده، مدیر تدارکات: حجت نجم آبادی، طراح 
الدین،  شرف  حسن  مترجم:  ماندگاریان،  پارسا  پوستر: 
پشتیبانی فنی: پارس لنز و سینمامکس، عکاس: محدثه 
محمدی، مشاور رسانه ای: آزاده فضلی، تهیه کننده: حسن 

نجم آبادی اشاره کرد.

فیلم های روی پرده چقدر فروخته اند؟

یازدهمین حضور بین المللی فیلم کوتاه »آپارات« در مجارستان

سینما و تئاتر

فیلم کوتاه »لبخند ماسک« به تازگی موفق به دریافت سه 
جایزه از جشنواره  های بین المللی شده است. فیلم کوتاه 
لبخند ماسک به کارگردانی عباس غزالی پس از حضور در 
بیش از 20 فستیوال جهانی و دریافت جایزه از جشنواره 
های برزیل، آمریکای جنوبی، سائوپائولو؛ به تازگی موفق 
به دریافت جایزه بهترین فیلم از فستیوال های »لایف افتر 

اویل« ایتالیا، »جِروم« امریکا و جایزه بهترین فیلم خارجی 
زبان از سی وسومین دوره فستیوال »جیرونا« اسپانیا شده 

است.
این فیلم کوتاه برای ادامه مسیر ارزیابی خود در جشنواره های 
بین المللی، در حال حاضر در فستیوال فیلم »نیو فیلم مِیکر« 
آمریکا، »مینا« استرالیا و »ناپولی« ایتالیا حضور دارد. سومین 

فیلم کوتاه عباس غزالی در دل ماجراهای کرونا، به معضل 
نام آشنا و تلخ اجتماعی، اسید پاشی و لبخندهای پنهان 

شده در پشت نقاب آن می پردازد.
در خلاصه داستان این فیلم کوتاه آمده است: رویایم این 
نبود... تنها بازیگر و تهیه کننده این فیلم کوتاه زهرا کریمی 

است.

موفقیت »لبخند ماسک« در جشنواره های بین المللی
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سردیس  که  مفتخریم  گفت:  سپاهان  باشگاه  مدیرعامل 
استاد محمود حریری و محمود یاوری در کنار قهرمان مبارزه 
با تروریسم، شهید قاسم سلیمانی در کنار زمین ورزشگاه 
نقش جهان به امانت گذاشته شده تا نام سردار بزرگ ایران 

در کنار دو اسطوره باشگاه سپاهان باشد.
محمدرضا ساکت در آئین بزرگداشت زنده یاد استاد محمود 
یاوری اسطوره فوتبال اصفهان اظهار کرد: از افرادی که در 
این مراسم حضور پیدا کردند تشکر می کنم. اجازه دهید 
از روح بلند مرحوم یاوری رخصت بطلبم و از طرف او و 
مردم اصفهان به روح ۳۷۰ کبوتر خونین بالی که در ۲۵ 
آبان کهکشانی از نماد شهادت و ایثار را در آسمان اصفهان 

متجلی کردند، درود بفرستم.
وی ادامه داد: از شهردار فرهیخته اصفهان، آقای قاسم زاده 
و معاونان ایشان و اعضای محترم شورای شهر سپاسگزاریم 
که زمینه این اقدام ارزشمند را فراهم کردند. همینطور جا 
دارد محضر میهمانان و پیشکسوتان ارزشمندی که شرف 

حضور پیدا کردند را گرامی بداریم. 
مدیرعامل باشگاه فولاد مباركه سپاهان افزود: به نمایندگی 
از جامعه بزرگ ورزش و باشگاه سپاهان به روح مرحوم 
صمیمانه  شما  از  و  می فرستیم  درود  جلوانی  و  یاوری 
سپاسگزارم که دعوت مجموعه سپاهان و معاونت فرهنگی 
اجتماعی و ورزشی شهرداری را پذیرفتید تا برای همیشه 
نام بزرگ مردی همچون یاوری که یار و یاور فوتبال ایران 

بود جاودانه بماند.
ساکت تصریح کرد: مفتخریم که سردیس استاد محمود 
حریری و محمود یاوری در کنار قهرمان مبارزه با تروریسم 
شهید قاسم سلیمانی در کنار زمین ورزشگاه نقش جهان 
به امانت گذاشته شده تا نام سردار بزرگ ایران در کنار دو 

اسطوره باشگاه سپاهان باشد.
مجتبی شاهمرادی رئیس سازمان فرهنگی ورزشی اجتماعی 
شهرداری اصفهان در این مراسم اظهار کرد: یاد و خاطره 
مرحوم محمود یاوری را گرامی می دارم. واقعیت این است 

که آوازه شهر هایی مثل اصفهان، تنها به بناهای تاریخی اش 
اسطوره های  به  چیز  هر  از  بیش  شهر   این  آوازه  نیست؛ 
آنهاست؛ اسطوره هایی که الهام بخش و راهگشا هستند و 
فرزندان این شهر باید با یاد آن ها و قصه هایی که از آنان 

می شنوند مسیر خود را پیدا کنند.
معاونت  در  ما  وظایف  از  یکی  کرد:  تصریح  شاهمرادی 
فرهنگی ورزشی شهرداری پاسداشت این اسطوره ها و قرار 

دادن نام این بزرگان در جای جای شهر اصفهان است.
وی ادامه داد: این حرکت فرهنگی بیش از هر چیزی برای 
ما یک دل خوشی و تذکر است تا یادمان نرود اسطوره هایی 
داشتیم که ردپای ارزشمند آن ها در شهر ما همچنان باقی 

است. 
شهرداری  اجتماعی  و  ورزشی  فرهنگی  سازمان  رئیس 
اصفهان اضافه کرد: به واقع جوانان و نوجوانان شهر باید 
بدانند که چه کسانی در این کوچه ها و خیابان ها قدم زدند 
و با وجود سختی ها و بلا یا افتخار آفریدند. وظیفه ماست 
که یاد آن ها را گرامی بداریم که یکی از این اسطوره ها زنده 

یاد یاوری بود.
رئیس سازمان فرهنگی ورزشی اجتماعی شهرداری اصفهان 
تصریح کرد: برای من جای افتخار و خوشحالی است که 
توفیق پیداکردم در این مراسم حضورپیداکنم،  باید یادمان 
باشد که به این بزرگواران خیلی مدیون هستیم. دهه سوم 
بر مرحوم  داریم علاوه  اسطوره هاست. وظیفه  دهه  آبان، 
یاوری یاد و خاطره همه شهدا و به ویژه شهدای حماسه ۲۵ 

آبان را گرامی بداریم. 
در ادامه این مراسم منوچهر مهروی پور رئیس کمیسیون 
فرهنگی اجتماعی و ورزشی شورای اسلامی شهر اصفهان 
گفت: جا دارد در ابتدای سخنانم یاد و خاطره شهدای والا 
مقام انقلاب اسلامی به ویژه شهدای عزیز استان اصفهان، 
به خصوص شهدای عملیات محرم را که در سالروز تشییع و 

تدفین ۳۷۰ تن از آن ها هستیم گرامی بدارم.
وی با یادی از مرحوم محمود یاوری ادامه داد: پرداختن به 
فرهنگ، ورزش و موضوعات اجتماعی از تأکیدات شورای 
برنامه ریزی  کرد:  تصریح  وی  است.  اصفهان  شهر  ششم 
مختلفی را در این زمینه انجام داده ایم که امیدوارم به مقام 
اجرا برسد. یکی از این برنامه ها برگزاری گرامیداشت برای 

بزرگانی همچون مرحوم یاوری است.
شورای  ورزشی  و  اجتماعی  فرهنگی  کمیسیون  رئیس 
اسلامی شهر اصفهان با بیان اینکه یکی از امور مورد تاُکید 
دین اسلام تقواست و درکنار تقوا، نظم امور جایگاه ویژه ای 
دارد، تصریح کرد: نظم مرحوم یاوری از سوی دوستان خیلی 

شنیده شده و شایسته است که در رعایت این اصول اخلاقی 
از بزرگان و نام آورانی همچون زنده یاد  یاوری الگو بگیریم.

وی با اشاره به تاُکید مقام معظم رهبری مبنی بر اینکه 
شهدای  گفت:  است،  دانشگاه  یک  شهدا  زندگی  و  سیره 
زیادی در عرضه ورزش داریم. یکی از اتفاقات خوب باشگاه 
فولاد مبارکه سپاهان این است که نام، یاد و خاطره شهدا 

را گرامی  می دارد.
شهیدان  ویژه  به  و  ورزشکار  شهیدان  از  نیز  مهروی پور 
غازی  حسن  والامقام  شهید  نظیر  اصفهان  فوتبالیست 
نام برد و اضافه کرد: از همت سازمان فرهنگی ورزشی و 
اجتماعی شهرداری و باشگاه ارزشمند فولاد مبارکه سپاهان 

برای برگزاری این مراسم تشکر می کنم.
در ادامه این مراسم بابک فرزند ارشد مرحوم یاوری گفت: 
شایسته تر می دانستم به جای من عموی بزرگوارم محمد 
یاوری حضور می داشت، اما به دلیل مسئولیت و تعهدی 
شد.  گذاشته  من  برعهده  وظیفه  این  دارد  کارش  به  که 
بسیار  را شاید  یاوری  پدر مرحومم محمود  ماندگاری  راز 
شنیده باشید؛ صداقت در گفتار و رفتار در طول سال  های 
وخانواده   پذیری  مسئولیت   کشور،  به  وعشق  فعالیت ها 
دوستی شان  باعث شده بود که در تمام این سال ها به 

نیکی از او یاد شود. 
بابک یاوری تصریح کرد: خدا را شاکریم که بعد از گذشت 
یک سال از رحلت پدرم هر جایی در جامعه یا فضای مجازی 
از او به نیکی یاد می  شود. این مراسم باشکوه می  تواند 
مقداری از بار سنگین فراق پدر را کم کند و خوشحالیم که 
در دوره ای زندگی کردیم که هم عصر محمود یاوری بودیم و 

قرابت خوبی را حس کردیم. 
مجری مراسم از نوه های پسری مرحوم یاوری سراغ گرفت 
که بابک گفت؛ باید بگویم آن ها هم خیلی دوست داشتند 
در این مراسم حضور داشته باشند، اما در مکتبی بزرگ 
شده اند که تعهد و مسئولیت پذیری در آن حائز اهمیت 
است. آن ها با تیم و در حال تمرین هستند و نتوانستند در 

این مراسم حضور داشته باشند.
با  مستند  یک  ساخت  در خصوص  یاوری  مرحوم  فرزند 
موضوع زندگی پدرش گفت: قرار است مستندی از زندگی 
پدرم ساخته شود. این کار با همت اداره کل ورزش و جوانان 
تمام  تا  می شود  انجام  اصفهان  استان  فوتبال  هیئت  و 
لایه های پنهان زندگی وی و راز های ماندگاری و همینطور 
اصولی که به آن معتقد بود در آن مستند به نمایش در آید،  
تا نسل جوان شناخت بهتری از مرحوم یاوری پیدا کنند و 
در اصل بتوانند با تاُسی از رفتار ایشان زندگی خود را بهتر 

پیش ببرند.
وی تصریح کرد: پدرم همیشه بر روی سه چیز در زندگی 
مورد  و  نیست  انسان  دست  آن  مورد  دو  داشتند.  تاُکید 
دیگر در اختیار انسان است. آمدن و رفتن دو موردی که 
در ید خداوند است، اما چگونه زندگی کردن است که باعث 
می شود تا روزی در جایگاهی قرار بگیریم و قدردان زحمات 

دیگران باشیم. امیدوارم بتوانیم راه پدرم را ادامه دهیم.
بابک یاوری اظهار کرد: پدرم در عرصه های مختلف زندگی 
مقدس  لباس  در  چه  داشت.  بسیاری  فعالیت های  خود 
نیروی انتظامی و چه زمان هایی که بازیکن یا مربی فوتبال 
بود. شاید عده ای ندانند، اما زمانی مرحوم پدرم  در ابتدای 

دهه ۷۰ در اصفهان و تهران مشاور شهردار نیز بود.
وی تصریح کرد: حضور پدرم در هر عرصه ای مؤثر بود و در 
اواخر دهه ۷۰ با هزینه شخصی  به آلمان سفر کرد و حدود 
یک ماه در تمرینات بایرن مونیخ شرکت نمود و به دلیل 
ایجاد  پیشنهاد  داشت  اصفهان  شهرداری  به  که  تعهدی 
دستگاه های بدنسازی که در حال حاضر در سطح شهر وجود 
دارد را ارائه داد که  در حال حاضر شاهد هستیم این دستگاه  

ها با کیفیت بهتر به سلامت شهروندان کمک می کند.
وی از کمیته پیشکسوتان هیئت فوتبال استان اصفهان که 
موضوع نام گذاری میدانی به نام مرحوم پدرم را پیگیری 
کردند تشکر کرد و این اقدام فرهنگی را به فال نیک گرفت 
وگفت:  قدردان زحمات همه عزیزان هستم. از اداره ورزش 
و جوانان نیز به دلیل پیشنهاد ساخت مستندی با موضوع 
زندگی مرحوم یاوری نیز باید تشکر کنم. همچنین از باشگاه 
فولاد مبارکه سپاهان و آقای ساکت به دلیل حمایت هایی 

که در ارتباط سردیس پدرم داشتند باید سپاسگزاری کنم.
بابک یاوری در پایان نیز از شهردار و شورای شهر اصفهان 
چه در دوره قبل و چه در دوره جدید تشکر کرد و از زحمات 
زیادی که در خصوص نامگذاری  میدان مشرف به ورزشگاه 
بزرگ اصفهان کشیدند.، قدردانی نمود، امیدوارم با کمک 
شهرداری اصفهان شهری داشته باشیم که امکانات خوبی 
در زمینه ورزش داشته باشد. همین طور که در دیگر زمینه ها 
عالی هستیم در ورزش نیز بتوانیم امکانات مناسبی داشته 

باشیم.
بوده اند که شایسته  بزرگان زیادی در اصفهان  افزود:  وی 
تقدیر و احترام هستند، افرادی همچون ارحام صدر، استاد 
حسن کسایی و مرحوم محمد علی کشاورز که الگو های 
ماندگاری درکلانشهر اصفهان هستند و فکر می  کنم باید 
نامشان برده شود تا جوانان ما با آن ها بیشتر آشنا شوند و از 

الگو های منحط غربی فاصله بگیرند.

در آئین بزرگداشت اسطوره فوتبال اصفهان؛

سردیس مرحوم»محمود یاوری« در نقش جهان رونمایی شد

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »غلامحسین مظلومی«
 - پیشکسوت سابق تیم ملی و استقلال - را گرامی می دارد
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ورزشی

داستان جلد

دیالوگ

هفته پنجم رقابت های لیگ برتر هم به پایان رسید، آن هم 
توقف  در شب  اراک،  شایسته  آلومینیوم  با صدرنشینی 
استقلال، پرسپولیس و سپاهان! واقعیت امر این است 
در  تبلیغات  بیشترین  با  ایران  فوتبال  مدت هاست،  که 
نازل ترین کیفیت ممکن به مخاطبین آن، عرضه می شود! 
هفته پنجم تعریفِ درستی از شرایط فوتبال ایران بود! با 
آمارِ دهشتناکِ هشت بازی، تنها ۱۰ گل زده و ۴ تساوی 

که سه بازی آن هم با نتیجه صفر-صفر خاتمه یافت!
روز  رفسنجان  مسی های  مقابل  «در  »پرسپولیس 
»سخت  تیم های  تعداد  کلا  کرد.  سپری  را  دشواری 
از  است.  یافته  افزایش  یکم  و  بیست  لیگ  در  بباز« 
آلومینیوم صدرنشینِ خطیبی و گل گهر مدعی امیر تا 
مس رفسنجان، نساجی، ذوب آهن و پیکان، تیم هایی 
هستند که تا همین هفته پنجم هم، امتیازگیری را 
برای مدعیان قهرمانی سخت تر کرده اند، شاگردان محمد 
استراتژی  با یک  پرسپولیس،  با  تقابل  در  ربیعی هم 
که  چیزی  حداقل  به  تساوی،  کسب  از  پس  معین، 

سزاوار آن بودند، رسیدند.
نبود،  »فاجعه«  سرچشمه،  در  پرسپولیس  نمایش 
متوالی،  پنج بار  که  تیمی  برای  نمی تواند  که  همان طور 
پرسپولیسِ  باشد.  »قابل قبول«  شده،  لیگ برتر  قهرمان 
این روزها سرحال نیست و از اصلِ خود دور مانده! تیمی 
که باز کردن دروازه اش برای سالیانِ مدیدی تبدیل به آرزو 
شده بود، حالا هر بازی از هر نقطه زمین گُل می  خورد! 
دفاعی  ساختارِ  و  بازی  هر  در  گل خورده  یک  میانگین 
اجازه  به حریفان  به راحتی  و  نیست  دیگر مستحکم  که 

خلق موقعیت می دهد، بزرگترین و نگران کننده ترین نقطه 
ضعف این روزهای پرسپولیسِ یحیی است.

بازی پرسپولیس شکل نمی گیرد! این روزها خط هافبک 
این تیم در معمولی ترین سطح ممکن قرار دارد! تیمی که 
توپ در میانه میدان آن به گردش درنمی آید. استفاده از 
دو هافبک با خصوصیات یکسان)سرلک-اسدی( خلاقیت 
را برای خلق موقعیت و بازی سازی، به گوهری نایاب در 

نمایش های پرسپولیس تبدیل کرده است.
مس رفسنجان خوب پرس کرد و با ارائه یک بازی تخریبی، 
اگر بی تجربگی و  بهم ریخت، شاید  را  بازی پرسپولیس 
نبود، می توانست دومین شکست  کم دقتی مهاجمانش 
پرسپولیس را در سرچشمه رقم بزند. تیم محمد ربیعی، 
دارای فلسفه و ایده است، که یقینا در ادامه رقابت های 

لیگ ۲۱ بیشتر از آن خواهیم شنید. 
انتقاد از پرسپولیس دشوار است، شاید بهتر است بگوییم؛ 
که  آنچه  اما  ندارد!  نقد  به  شنیدن  عادت  پرسپولیس 
تاکتیکی رهایی  این بن بست  از  را  پرسپولیس  می تواند 
سازد؛ قبولِ نقاط ضعفی است، که غالبا به مسائل فنی 
از  می توانند  پرسپولیس  هواداران  بازمی گردد.  سرخ ها 
موجبِ  زمانی  این حمایت  اما  کنند،  تیم خود حمایت 
بازگشت پرسپولیس به روند موفقیت می شود، که در این 
تیم »اصلاحات« صورت گیرد، وگرنه اصرار کادرفنی روی 
اشتباهات خود و حمایت هایی که صرفا تیم را وارد چالش 
جدید نکند، می تواند پرسپولیس را از بن بست وارد بحران 
کند. درضمن موفقیت ابزار می خواهد! برخی از بازیکنان 
پرسپولیس متوسط تر از سطحی هستند که بتوان آن ها 

را ستاره لقب داد.
و اما »استقلال«؛ شاگردان فرهاد مجیدی در روزی که از 
حمایت هوادارانشان بهره مند بودند، دو امتیاز مهم را در 
آزادی جا گذاشتند. استقلال پس از تعویضِ پیروزی با 
تساوی در لحظات پایانی برابر فجر، برای کسب سه امتیاز 
مقابل نساجی منسجم ساکت قرار گرفت، اما در شبی که 
نمایش استقلال برای دومین هفته متوالی هم دلنشین 

نبود، این مهم رخ نداد.
استقلال بالانس نیست، دو باگ بزرگ در ترکیب آبی ها 
از آن ها کافی است تا قهرمانی  وجود دارد که هر کدام 
فراتر  از یک تیم بگیرد! خط هافبک استقلال چیزی  را 
از یک »فاجعه« است. نه رضاوند و نه مهدی پور توانایی 
بازی گردانی را ندارند،  عملا هیچ ایده ای در میانه میدان 
برای حفظ و گردش توپ و بازی سازی وجود ندارد. آن طور 
که مشخص است، نیمکت استقلال فاصله بسیار زیادی 
با تیم اصلی دارد که زوج خط هافبک آن ها دچار تغییر 

نمی شود.
امید  آمارهای  از  این  می کند،  خلق  موقعیت  استقلال 
گل این تیم در هر بازی مشخص است، اما خط هافبک 
است،  نقش  بی  موقعیت  ایجاد  این  در  هنوز  استقلال 
زوجی که عادت به پاس های روبه عقب دارد و چیزی به 
بازی استقلال اضافه نمی کند و توانایی ریتم دادن به بازی 
را ندارد. استقلال با مهره های فعلی در قلب خط هافبک 
نمی تواند برای قهرمانی بجنگد، یقینا خرید یک هافبک 
وسط خارجی مهم ترین نیاز استقلال مجیدی برای رسیدن 

به قهرمانی است.

و  چپ  پیستون های  میان  هم  فاحشی  تفاوت  البته 
راست استقلال وجود دارد، وریا منهای دیدار با نساجی، 
همچنان فصل خوبی را سپری می کند، اما جعفر سلمانی 
در  را  استقلال  توازن  و  است  ممکن  حد  از  معمولی تر 
کنار ه ها بهم ریخته است. اینکه استقلال در هر بازی امید 
گل بالای یک دارد، اما در دو بازی ۴ امتیاز را از دست 
داده است، نشان از ضعف این تیم در تمام کنندگی نیز 

است.
اما جدا از ساختار دفاعی استقلال که پیشرفت چشم گیری 
استقلال  بازی  امیدوارکننده  نکته  داشته،  فصل  این  در 
جوان  دروازه بان  رضایی  علیرضا  نمایش  نساجی،  و 
این تیم بود، جایی که با حفظ کیفیت فعلی و کسب 
اعتماد کادرفنی، یک نفر از میان حسین حسینی یا رشید 

مظاهری، باید در نیم فصل به دنبال تیم جدید باشند.
است،  مشخص  استقلال  مقابل  گرفتن  نتیجه  فرمول 
فقط کافی است پرس را از زمین آن ها شروع کنید و با 
برتری عددی در خط هافبک، اجازه گردش توپ را از آن ها 
بگیرید! استقلال سالیانی است که در مقابله با این تیپ 
تیم ها به مشکل می خورد، نقطه ضعفی که فعلا تلاشی 
برای رفع آن در تیم فرهاد هم دیده نشده است. شاگردان 
لیگ  در  دومین بار  برای  هم  نساجی  در  الهامی  ساکت 
بیست و یکم، در آزادی کیفیت خود را به رخ سرخابی های 

پایتخت کشیدند.
باری؛ باید منتطر ماند و دید، استقلال و پرسپولیس در 
هفته ششم، مقابل گل گهر و صنعت نفت چه نتایجی را 

کسب می کنند.

در  بوكس-  تيم ملی  -كاپيتان  الله ورن«  »سهيل 
گفت وگویی اختصاصی با روزنامه »دنیای هوادار« گفت: 
حدود 12 سال است كه ورزش می كنم و 10 سالی است 

که رشته بوکس را به صورت حرفه ای دنبال می کنم.
بوكس هستم و  تيم ملی  از سال 97 عضو  افزود:  وی 
این موضوع برای من افتخار بزرگی است که به لطف 
خدا و با تلاش و تمرینات فراوان این مهم را بدست 
و   ۲۰۱۸  ،۲۰۱۷  ،۲۰۱۶ سال های  در  همچنین  آورده ام. 

۲۰۱۹ به طور پياپی قهرمان كشور شدم.

تمامی  در  افزود: خوشبختانه  بوكس  تيم ملی  كاپيتان 
هيچ  خود،  ملی پوشی   دوره های  و  تيم ملی  اردوهای 
شکستی را در کارنامه ام نداشتم و در این موضوع فکر 

می کنم در رشته بوکس صاحب رکورد نیز باشم.
الان  به  تا  حدودی  تا  مسئولين  کرد:  تصریح  الله ورن 
هوای بنده رو داشتند و حمایت هایی انجام شده است، 
و  است  سنگین  بسیار  حرفه ای  ورزش  هزینه های  اما 
در  داریم،  بیشتری  به حمایت های  نیاز  ورزشکاران  ما 
اسپانسرها  از  را  خود  ورزش  هزينه های  حاضر،  حال 
در  مسئولین  امیدوارم  می كنم،  تهيه  تبليغات  و 

تامین  در جهت  بهتری  ریزی های  برنامه  این مسیر، 
ورزشکاران  دغدغه  بدون  و  ای  حرفه  زندگی  مایحتاج 

انجام دهند.
خود  صحبت های  پایان  در  بوكس  تيم ملی  كاپيتان 
رقابت های  در  برای حضور  در حال حاضر  کرد:  تصریح 
المپيک 2024 تمرين می كنم و شرایط بسیار مطلوبی 
دارم، به تمامی هموطنانم، قول مدال جهانی را می دهم. 
در  بوکس  رشته  در  ورزشکاران حاضر  تمامی  امیدوارم 
کشور موفق باشند چرا که ظرفیت موفقیت در این رشته 

در سطح کشور بسیار بالاست.

»پرسپولیس« در رفسنجان و »استقلال« در تهران امتیاز از دست داد؛

هیــــچ!

»کاپیتان تیم ملی بوکس« در گفت وگو با »دنیای هوادار« مطرح کرد:

هزینه های ورزش حرفه ای بسیار سنگین است

سهیل مهدی: حضور هواداران در بازی استقلال-نساجی آزمایشی بود
مسئول برگزاری مسابقات لیگ برتر اعلام کرد: حضور هواداران در بازی استقلال-نساجی آزمایشی 
بود، این اتفاق برای رفع ایرادات انجام شد، متأسفانه هواداران پروتکل ها را رعایت نکردند، در 
هیچکدام از مسابقات آینده لیگ تضمینی برای ادامه حضور هواداران نیست و منوط به جلساتی 

است که از روز شنبه داریم.

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه

سارا گلزاری

  خبرنگار
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ایران نوزدهمین بخت قهرمانی در جام جهانی فوتبال ۲۰۲۲
تیم ملی ایران را به عنوان نوزدهمین بخت قهرمانی در جام جهانی قطر معرفی شد. 
سایت CBS با بررسی ۲۰ تیم از میان تیم های راه یافته به جام جهانی و تیم هایی 
که از شانس بالایی برای صعود برخوردارند، اقدام به معرفی بخت های قهرمانی این 
رقابت ها کرد که تیم ملی فوتبال کشورمان در رتبه نوزدهم قرار گرفت. برزیل بخت 
اصلی قهرمانی جام جهانی قطر است و ۴ تیم فرانسه، آرژانتین، انگلیس و آلمان به 

ترتیب بخت های دوم تا پنجم هستند.

»طارمی« میان برترین بازیکنان بازی های ملی فوتبال
 Sport360 سال ۲۰۲۱ میلادی به پایان خود نزدیک شده است و وب سایت مشهور
طرحی را از برترین بازیکنان دنیای فوتبال منتشر کرده که در سال ۲۰۲۱ و در رده 
بازی های ملی برای کشورهایشان خوش درخشیده اند و عملکرد مطلوبی داشته 
اند. نکته جالب این طرح حضور مهدی طارمی، بازیکن تیم ملی فوتبال ایران و 
باشگاه پورتوی پرتغال در کنار ستارگان بزرگ دنیای فوتبال مانند لیونل مسی، 

کریستیانو رونالدو و روبرت لواندوفسکی است.

میزان ثروت محمد صلاح مشخص شد
روزنامه مشهور میرر در گزارشی فاش کرد ثروت محمد صلاح ، ستاره مصری تیم 
فوتبال لیورپول انگلیس در حال حاضر ۹۰ میلیون دلار معادل 70 میلیون پوند 
است صلاح ۲۹ ساله با حقوق سالانه 10/4 میلیون پوند که با پاداش های مختلف 
به 18/3 میلیون پوند می رسد، به پنجمین بازیکن پردرآمد فوتبال جهان تبدیل 
شده است. قرارداد فعلی صلاح با لیورپول که در سال ۲۰۱۸ امضا شد و در سال 

۲۰۲۳ به پایان می رسد.

سه پیروزی، سه شکست و سه تساوی کارنامه مقصودلو در رقابت های سریع
پرهام مقصودلو مرد شماره یک شطرنج ایران با حضور در رقابت های تاتا استیل توانست به سه 
پیروزی، سه شکست و سه تساوی دست پیدا کند. مقصودلو که در رقابت های سریع  با ریتینگ 
۲۵۱۶ حضور داشت توانست دو نماینده هند و یک نماینده ویتنام را شکست دهد. باتوجه به 
نتایج کسب شده ملی پوش شطرنج ایران 4/5 امتیاز از ۹ امتیاز ممکن را به دست آورد و موفق 

شد در رده هفتم مسابقات سریع بایستد.

اردوی اروپایی رایگان تیم ملی بانوان لغو می شود؟
درحالی که تیم ملی زنان ایران برای نخستین بار راهی مسابقات نهایی جام ملتهای آسیا 
شد و حالا قصد بر این شده تا با تدارکی ویژه آنها به دهلی اعزام شوند، انتقاد نماینده مردم 
شهرکرد اردوی اروپایی این تیم را در آستانه لغو قرار داده است. تیم فوتبال زنان ایران قرار 
بود پس از اردوی موفق در کیش راهی شارلوای بلژیک شود و بعد به هندوستان اعزام 
شود. این نماینده مجلس به مالکین ایرانی باشگاه معترض است. خاندان بیات نوادگان 

مرتضی قلی بیات نخست وزیر رژیم پهلوی هستند.

گزارش سایت روسی از تیم بعدی سردار آزمون
گمانه زنی ها درباره انتقال سردار آزمون، مهاجم تیم ملی فوتبال کشورمان از 
زنیت به مقاصد احتمالی، همچنان ادامه دارند. روز گذشته مدیر ورزشی باشگاه 
لیون در خصوص انتقال سردار آزمون به لیگ فرانسه صحبت کرد و به خرید 
مهاجم کشورمان علاقه نشان داد. پس از این اتفاق، سایت چمپیونات روسیه 
درباره ۱۰ بازیکن گران این کشور که قراردادشان در تابستان به پایان می رسد، 

گزارشی نوشت و از آزمون به عنوان گران ترین بازیکن نام برد.

در غیاب ایران تیم های ایتالیا و صربستان راهی فینال شدند
در غیاب تیم ملی کاراته مردان ایران به عنوان قهرمان سه دوره پیاپی رقابت های تیمی مسابقات 
قهرمانی جهان، تیم های ایتالیا و صربستان راهی فینال شدند و تیم های قزاقستان و ترکیه در 
یک سمت جدول و آذربایجان و ازبکستان در سمت دیگر جدول برای رسیدن به مدال های برنز به 
مصاف هم می روند. در بخش زنان نیز، تیم های مصر و فرانسه راهی دیدار نهایی شدند، کلمبیا 

و مونته نگرو برای کسب مدال برنز و ایتالیا و ژاپن نیز دیگر دیدار رده بندی را برگزار می کنند.

فرود هواپیمای تیم زنان افغانستان در لندن با هزینه بازیگر هالیوودی
اعضای تیم فوتبال بانوان افغانستان با کمک مالی یک بازیگر هالیوودی به لندن 
رفتند و در این کشور پذیرش شدند. هواپیمای حامل چند بازیکن و خانواده هایشان 
در مجموع حدود ۱۳۰ نفر روز پنجشنبه پس از دریافت کمک از انجمن تزدک، یک 
تمام  کارداشیان  کیم  آمد.  فرود  لندن  فرودگاه  در  آمریکایی  غیرانتفاعی  سازمان 
هزینه های این پرواز چارتر را تقبل کرد تا این بازیکنان و خانواده هایشان که ابتدا از 

افغانستان به پاکستان رفته بودند، وارد لندن شوند.

مصاحبه  در  طارمی  از  دراگان  تمجیدِ 
جدید با سایتی کروات!

اسکوچیچ در مصاحبه با سایت کروات hrt  در خصوص شرایط 
تیم ملی کشورمان و عملکرد درخشان مهدی طارمی در پورتو 
صحبت کرد و مدعی شد که ستاره کشورمان بهترین بازیکن 
تیم پورتو است. اظهارات سرمربی تیم ملی کشورمان با واکنش 
رسانه پرتغالی همراه شد و سایت noticiasaominuto در این 

خصوص نوشت: مربی با 
اینکه پشتش را به بازیکن 
کرده، به تمجید از طارمی 
پرداخت، اسکوچیچ درباره 
گفت:  کشورمان  ستاره 
ایران طارمی را هم دارد که 
بهترین بازیکن پورتو است.

شلیک  با  ساله   ۱۷ فوتبالیست  مرگ 
پلیس!

فوتبال آرژانتین به دلیل کشته شدن »لوکاس گونزالس« 
توسط نیروهای پلیس در عزا فرو رفت. بازیکن ۱۷ ساله 
فوتبال که در تیم جوانان »باراکاس سنترال« توپ می زد، 
در شهر بوینس آیرس با شلیک گلوله پلیس کشته شد. 
این اتفاق در حالی رخ داد که لوکاس در ماشین به همراه 
و  سن  هم  بازیکن   ۳
حال  در  خودش  سال 
بود.  تمرین  از  بازگشت 
از  پس  پلیس  مامور   ۳
این اتفاق تعلیق شده اند 
شده  آغاز  تحقیقات  و 

است.

تکرار اتفاق بازی 
جنجالی پیکان - 
سایپا در فوتبال 
انگلیس

 FA( نخست  مرحله  در 
که  دیداری  و   )Cup

اکسترسیتی با حساب ۳-۰ مقابل بردفورد به پیروزی رسید، 
تیم میزبان از ۶ تعویض استفاده کرد که باعث اعتراض بردفورد 
شد، تصمیم گیری در خصوص نتیجه این بازی به هیئت 
حرفه ای فوتبال انگلیس سپرده شد و آن ها نیز پس از بررسی 
تمامی اطلاعات موجود و با توجه به قوانین موجود اعلام 
شد که نتیجه بازی نمی تواند پابرجا باقی بماند. به این ترتیب 
این دیدار در تاریخ ۳۰ نوامبر در ورزشگاه سنت جیمز پارک 

اکسترسیتی تکرار خواهد شد.

رقم قرارداد 
پرسپولیس با 
کارگزار جدید 
چقدر است؟

روز  چند  پرسپولیس 
پیش اعلام کرد کارگزار 
این  از  آینده  هفته  اواسط  و  شده  مشخص  جدیدش 
اسپانسر جدید رونمایی می کند. این طور که به نظر می 
رسد مبلغ قرارداد باشگاه با کارگزار جدیدش بین ۶۰۰ تا 
۶۵۰ میلیارد تومان است و تا قبل از بازی هفته ششم 
باشگاه  رونمایی خواهد شد. همچنین  کارگزار  این  از 
پرسپولیس قصد دارد هفته آینده در هفته ششم که در 
ورزشگاه آزادی بازی دارد تبلیغات محیطی را خودش 

انجام دهد.


